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Staňte se dárcem
krevní plazmy
700 Kč*
za každý
odběr

- Pomůžete zachránit lidské životy
- Máte pravidelnou kontrolu
zdravotního stavu
- Občerstvení zdarma a zajímavé dárky

Metro Hradčanská

www.unicaplasma.cz
Tel.: 733 474 770

*dle § 32 ods. 2 zákona č. 373/2011 Sb.

1400 Kč *
měsíčně

18 200 Kč *
za rok➡ ➡

8 1600 20 800

Pronájmy - nabídka
• Nabízím pokoj neprůchozí,
vybavený pro 1 osobu. Od led-
na 2023.Dlouhodobě.Za
7900kč.Bez zvířat. Metro Bus 5
min Motol.
venuse3@centrum.cz267866

• Pron. 1+1 zařízený v Praze
9, cena 18 000 Kč včetně
energ., služeb, vody a topení.
Dále pokoj na Praze 9, cena 14
000 Kč včetně. Tel.:
607219600268149

Starožitnosti
• Koupímobrazy českých a za-
hraničních malířů - krajinky,
portréty atd. a jiné starožitnos-
ti. Kontakt: e-mail:
manvel4@seznam.cz, tel.
721235964267937

• Sběratel koupí staré perské
koberce, obrazy a starožitný
nábytek, porcelán, sklo a staré
pohledy. Tel.: 602218721 267999

Práce - nabídka
• Módní ateliér v centru Pra-
hy hledá zkušenou KREJČO-
VOU na ŽL, pracovní poměr
možný. Dobré finanční ohod-
nocení. Tel: 603203373. 26704
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• TRUHLÁŘE hledá zavedená
firma. Výroba vestavěných
skříní + montáže. Nabízíme
HPP neboOSVČ.Motivující od-
měna, Zličín. Tel. 603204950 267596

• ZŠ v Praze 10 – Hostivaři při-
jme školního speciálního pe-
dagoga (speciální pedagogika
na pedagogické fakultě). Mož-
nost ubytování. Tel.
274016523, 603436284,
e - m a i l :
banovska@hornomep.cz267599

• ZŠ v Praze 10 – Hostivaři při-
jme pomocnou kuchařku do
ŠJ - tel. 274016534, e-mail:
sj@hornomep.cz267604

• KOMWAG přijme závozní-
ky, až 1000/den – výplata 1x
týdně, HPP 22.000-26.000 +
13, 14 plat, strav. paušál, pří-
sp. na dovolenou aj. Vol. zdar-
ma 800566924 267919

• KOMWAG přijme metaře a
obsluhu Gluttonu, HPP 18.200
– 21 500 + 13, 14 plat, strav.
paušál, přísp. na dovolenou
aj. Vol. zdarma 800566924 267921

• KOMWAG přijme zahradní-
ky/ pracovníky zimní údržby,
HPP 21.500–25 000, 13, 14
plat, strav. paušál, DPP výpla-
ta 1x týdně 267923

• Společnost DUHA, z. ú. hle-
dá spolehlivého kolegu pro
noční dohled na chráněném
bytě pro klienty s mentálním
znevýhodněním v pravidelných
časech od 20 hodin do 8 hodin
ve všední dny i víkendy. Mzda
120 Kč/hod. CV zasílejte na:
innemanova@spolecnostduh
a.cz268060

• Spol. v Praze 8 přijme kole-
gy pro real. zelených střech.
Smysluplná práce. Zaučíme.
ŘP B nutný, T, C výhodou. Prá-
ce ve výškách. www.acre.cz,
603813398268066

• Přijmeme učitele/ku auto-
školy sk.B na DPČ. Bližší infor-
mace na
www.autoskolanovovysocans
ka.cz nebo na tel.: 792361315268129

• Bezp. agentura přijme stráž-
né. Výdělek dle odsloužených
směn, prům. 27 000 Kč. Mož-
nost ubyt. a záloh. Požaduje-
me čistý RT. Tel. 702005903. 268144

• Technik údržby – Praha 5,
požadujeme: SOU, SŠ-technic-
kého směru, zkušenosti v ob-
lasti správy a údržby objektů,
znalosti MaR-výhodou, Pro-zá-
kaznická orientace. Komunika-
tivnost, samostatnost, flexibili-
ta, zodpovědnost. Popis prá-
ce: kontroly objektů, odečty
médií, běžné údržby a opravy,
součinnost při práci externích
d o d a v a t e l ů .
jan.blabolil@vinci-facilities.co
m, tel. 604628067 268150

• Přijmeme na dlouhodobou
brigádu pracovníky ostrahy -
možno i důchodce, denní/noč-
ní směny, objekty Praha. Tel.
602281773, po - pá, 7-12 h. 268151

Nemovitosti - poptávka

• Výkup, prodej, výměny a
pronájem bytů, RD, pozemků,
20let na trhu, ZOOM REALITY.
Právní servis na naše náklady,
tel. 777060126 267872

• Koupím byt, RD nebo chatu,
Praha a okolí, jako investici,
možnost dožití, platba hoto-
vě, právní záruka. Dluhy, exe-
kuce vyřeším. Tel. 777088490268029

Auto-moto - poptávka
• Koupím jakékoliv vozidlo (i
veterána). Platím ihned. Tel.:
603328155.268043

• Sbírám auta, motorky, trak-
tory, voj. techniku, díly, vraky,
technické průkazy, typové
osvědčení, vybavení dílen, ga-
ráží vše do r 1990. Tel.
734843403266796

Pronájmy - poptávka
• Hledám dlouhodobý proná-
jem bytu pro 2 os.: menší do
16 tis, větší do 21 tis. Potřebu-
jeme: centrum do 30 min., čis-
to, dobrý stav. RK nevolat.
605845088267408

Knihy a časopisy

Byty - poptávka

Nemovitosti - nabídka

BYT/ DŮM POPTÁVKA
s přítelkyní hledáme ke koupi byt

a rodinný dům v Lounech, případně
v dojezdové vzdálenosti do Loun.

V jakémkoli stavu.
Děkujeme za případnou nabídku.

Tel: 731 117 381

KOUPÍM BYT
V PRAZE

jako investici pro děti, právní
vady, dluhy nejsou překážkou.

V bytě můžete dále bydlet. Platba
ihned. Realitní kanceláře prosím

nevolat. Tel.: 601 522 292

Přijmeme invalidní
důchodce na pozice

• mzda od 110 Kč/hod.
• náborový bonus
10.000Kč, výplata denně

RECEPCE
A OSTRAHA

Tel.: 800 888 440 (bezplatná linka)
Pohovory jsou každý pracovní den
od 8.00 do 12.00 hodin na adrese:

Ocelářská 21, Praha 9
(Metro B - Českomoravská)

POPTÁVKA CHATA HORY
koupím chatu/chalupu nebo
stavební pozemek na horách,

či v dojezdové vzdálenosti do hor.
Krkonoše, Krušné, Orlické, Jizerky,

Šumava. Může být i Vysočina.
Na stavu nezáleží, spíše na místě.

Tel.: 773 117 381

KOUPÍM
CHATU

Hledám ke koupi chatu, chalupu
do 50 km od Prahy. Stav nerozho-
duje. Předem děkuji za nabídku.

Tel.: 725 911 070

KOUPÍM DŮM
NEBO POZEMEK

v Praze a okolí. Právní vady ne-
vadí. Financování mám zajištěno.

RK-nevolat. Tel.: 725 719 745

KNIHY!
Koupím
knihy
novější
i starší +
starožitný
a retro
nábytek
do stylové
čítárny

- křesla, židle,
stolky, lampy,

obrazy,
knihovny aj.

T. 603 478873 už zítra

terezie
tománková

Skákat politikům
do řeči někdy

není neslušnost,
ale nutnost

tÝDeník
každý pátek zDarma

Nabízíme práci
v ostraze po celé Praze!
PŘIDEJTE SE K NÁM!

Vydělejte si až 1800Kč za den!
800 111 112

Celá ČR
tel. 604 11 44 66
e-mail: arco@antikvariaty.cz

koupíme jednotlivé
knihy i celé sbírky,
pozůstalosti apod.

Přijedeme
(pro více než 300 ks)

zaPlatíme
odvezeme

EUROPAPIER - BOHEMIA
Velkoobchod s papírem

SKLADNÍK
• Praha 10, přátelský kolektiv
• Nástupní mzda 28.500 Kč včetně odměny
• Možnost plně hrazených přesčasů
• 13. mzda + další mimořádné odměny
• Flexipassy 1.500 Kč/kvartálně
• Stravenky 180 Kč, 5 týdnů dovolené
• Průkaz na VZV/retrak zdarma
• Další atraktivní benefity

Petr Šubrt - tel.: 602 489 051
p.subrt@europapier.cz | www.europapier.cz

K Pérovně 1384 /13 , Praha 10 – Hostivař

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178



mojemetro denikmetrodmojemetro denikmetrod

PRAHA
Čtvrtek
12. ledna 2023
Č. 9
www.metro.cz

KUKAČKY 2. SERIÁL MÁ
TŘINÁCT NOVÝCH DÍLŮ
VELKÝ PROSTOR DOSTANE POSTAVA V PODÁNÍ MICHALA ISTENÍKA STRANA 13

Svátek slaví: Pravoslav

Asi 80 tun ročně vyprodukuje pstruží farma pod hrází přehrady Kružberk. ČTK

inzerce

„Už jsem
se trochu
zklidnil“
Rozhovor. Posledním zpovídaným kandidátem
na prezidenta v deníku Metro je Andrej Babiš. Práce
vs. odpočinek. Expremiérovi chybí hlavně spánek.
Koníčky. Za mlada sbíral známky a angličáky STRANA 8
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Pobyt unikátní kloubové his-
torické tramvaje Tatra K2
v hlavním městě je doslova
zahalen tajemstvím. Pražský
dopravní podnik nejprve tajil
detaily ohledně příjezdu re-
trotramvaje do hlavníhoměs-
ta, aby následně kloubovou
tramvaj krátce po Novém
roce vyslal na zkušební jízdy
a takzvanou technicko-bez-
pečnostní zkoušku s přední
maskou zahalenou do černé-
ho igelitu.
„Co se týče oficiálního

představení retrotramvaje,
zatím víme jen to, že to udělá-
me ve Střešovicích ve spolu-
práci s Muzeem MHD, ale te-
prve ladíme program,“ říká
šéf komunikace podniku Da-
niel Šabík a dodává, že dvou-
článková tramvaj se dostane
do ostrého provozu někdy
v průběhu prvního čtvrtletí

letošního roku. V kuloárech
se nyní hovoří o tom, že
na oficiální představení Tatry
K2 dojde v prvních únoro-
vých dnech. Fanoušci hro-
madné dopravy, takzvaní šo-
toušové, však do té doby ne-
hodlají čekat. A tak tramvaj
stopují a fotí při zkušebních
jízdách, kde a kdy to jen jde.

Hned v prvních dnech letošní-
ho roku se to poštěstilo napří-
klad fandům z facebookové
skupiny Mobilní tabla.
„Hned první pracovní den

nového roku 2023 přinesl
na kolejích hlavního města
senzaci,“ komentovali fando-
vé začátkem minulého týd-
ne. Originální kousek se pove-

dl také Romanu Hlochovi,
který stojí za oblíbenou fan-
dovskou facebookovou skupi-
nou Tramvaje v České repub-
lice (TVČR). Před pár dny zde
vyvěsil fotografii několika
tramvají včetně historické K2
stojících ve smyčce Královka.
Tramvaj K2 ale byla zachyce-
na „odhalená“, bez krycího

igelitu. Hloch také žertoval,
že se omlouvá za kvalitu
snímku, protože všude okolo
létal nějaký černý igelit a lovi-
la ho parta chlapíků. Šlo o fa-
nouškovský humor.
„Rozhodl jsem se v rámci

stránky TVČR zveřejnit
mnou zpracovanou fotomon-
táž tramvaje K2 bez oné čer-
né plachty na čele. Tramvaj
bez maskování jsem ale v pří-
spěvku textem absolutně ig-
noroval. Protože ona je bez té
plachty vlastně míň zajímavá
než například pražské retro-
tramvaje T2,“ komentuje pro
Metro Hloch. Dvoučlánkové
tramvaje K2 jezdily v Praze
jen v rámci výrobních zkou-
šek v letech 1965 a 1966, a to
v režimu bez cestujících. Ni-
kdy oficiálně nebyly součástí
vozového parku dopravního
podniku. FILIP JAROŠEVSKÝ

Letošní ročník inovačního
maratonu Nakopni Prahu je
v plném proudu. V tom loň-
ském si porotu složenou z od-
borníků získal tým Zavaděči
se svým projektem Řadička.
Jejich nápad se má v budouc-
nu stát pomocníkem řidičů
tramvají, kterým jednodu-
chým způsobem předá po-
třebné informace přímo do
palubního počítače v kabině
řidiče. Umožní jim tak plynu-
lejší provoz na frekventova-
ných křižovatkách. Tramvajo-
vá doprava totiž v hlavním
městě balancuje na hraně ka-
pacity. Také proto se chystá
již brzy systém v reálnémpro-
vozu otestovat i dopravní
podnik.
„Když jsme se přihlásili

do Nakopni Prahu, byl náš
projekt pouze nápadem v zá-
rodku. Věděl jsem o reálných
situacích v tramvajovém pro-
vozu, na které jsem se chtěl
zaměřit. Přesto jsme s týmem
vstupovali do maratonu
s tím, že se projekt může úpl-
ně změnit, pokud nám nebu-
de řešení dávat smysl nebo vy-
myslíme jinou vhodnější ino-
vaci v dopravě,“ říká pro de-
ník Metro „Zavaděč“ Kryštof
Petrásek.

Jak a v jaké konkrétní
oblasti má váš projekt
přispět ke zlepšení života
Pražanů a v metropoli?
Inovace se věnuje tramvajo-

vému provozu v centru měs-
ta. Praha na tramvajové síti
stojí a padá. Je pružnější než
metro, kde mimořádná udá-

lost kompletně zastaví pro-
voz. Tramvaje lze alespoň od-
klonit. Ale i to je v centru sko-
ro nemožné, nemáme dosta-
tek alternativních tratí, které
byly právě kvůli metru histo-
ricky zrušeny. My bychom
rádi pomohli, aby byl provoz
tramvají plynulejší. To by po-
mohlo každému, kdo se tram-
vají poměstě sveze, a věříme,
že i řidičům samotným.

Kde se váš projekt
po šesti měsících podpory
od vítězství nachází?
Mám radost, že se nám

za podpory ze strany Prahy
a Operátora ICT podařilo pro-
jekt dokončit do fáze, kdymá
dopravní podnik v rukou ná-
stroj, který mu umožňuje
otestovat princip fungování

naší inovace v reálnémprovo-
zu. Pokud se osvědčí, podnik
by jej mohl zavést do praxe.

V čem konkrétně vám
spolupráce expertů
a mentorů pomohla?
Kam jste se s projektem
díky tomu posunuli?
Konkrétně pro nás byla spo-

lupráce s nimi obousměrná
zkušenost. Pochopili jsme to-
tiž, jak je pro jednotlivé akté-
ry náročné najít kompromis
a řešení v prostředí, kdy je na
ně vyvíjen neuvěřitelný tlak,
například v oblasti financí či
z médií. My jsme ale přišli
s čistým štítem. Nic a nikdo
na nás netlačil, že projekt rea-
lizovat musíme. Navíc jsme
díky tomuto zjištění záhy po-
chopili, že smysl dává pouze

inovace, která je finančně ne-
náročná. Tak jsme projekt
adekvátně upravili.

Co samotná práce?
Ta během maratonu probí-

hala na dobrovolné bázi,
ve volném čase. Naši partneři
a mentoři nám pak věnovali
spoustu času, aby nám po-
mohli, a vždy rádi poskytli
konstruktivní zpětnou vaz-
bu. Myslím, že naše nestran-
nost byla klíčem k úspěchu
tohoto projektu.

Kde vidíte Řadičku za dva
roky?
Jelikož se povedlo projekt

z naší strany dokončit, vě-
řím, že ho za dva roky uvidí-
me v provozu. A budu rád,
když jej řidiči tramvají ocení.
K tomu je ještě dlouhá cesta,
protože tramvají a řidičů je
v Praze spousta. Není jedno-
duché přijímat nové postupy.
My ale nechceme, aby se
na kohokoli tlačilo. Přidává-
me nástroj těm, kteří chtějí
svou práci dělat snáze a lépe.
Je možné, že se tedy projekt
ještě do té doby změní. Záro-
veň doufám, že budeme
moct na podobných inova-
cích pro pražskou veřejnou
dopravu pracovat i nadále. To
bych si přál moc.

Z čehomáte největší
radost?
Největší radost jsem měl

z toho, že nás všichni experti
podpořili – lidé z dopravního
podniku, ROPID, Operátora
ICT – a pomohli nám nalézt

to nejlepší řešení. Není totiž
jednoduché najít shodu na-
příč tolika subjekty, každý
má jiné povinnosti a motiva-
ce. Proto jim jejich každoden-
ní práci vůbec nezávidím. To,
že nakonec projekt v marato-
nu vyhrál a my tak měli mož-
nost ho ještě dotáhnout
ke zdárnému konci, to už
byla jen špička ledovce.

Proč stojí za to přihlásit se
do Nakopni Prahu a co
byste vzkázali těm, kteří
uvažují, že se zapojí?
Motivace se přihlásit má

dvě roviny: zaprvé je to skvě-
lá příležitost naučit se a v pra-
xi vyzkoušet dovednosti pro
práci na inovativních projek-
tech, kterémůže každý účast-
ník následně využít ve svém
profesním životě. Rozhodně
není maraton pouze pro stu-
denty, jak se možná na první
pohled zdá. V našempětičlen-
ném týmu jsme měli pouze
jednoho. Klidně by se mohla
přihlásit i šikovná maminka
nebo tatínek na rodičovské
dovolené nebo aktivní dů-
chodce. A tomě přivádí k dru-
hé rovině: pomoc Praze. Kaž-
dý to sleduje v médiích, jak
se jen těžko daří v Praze po-
souvat dobré záměry kupře-
du, dlouhé lhůty, těžké hledá-
ní kompromisu napříč insti-
tucemi. Nakopni Prahu nabí-
zí příležitost to obejít a něco
reálně a rychle změnit.

Vůz T2 (vlevo) a vedle něj K2 bez černého igelitu TVČR S plachtou MOBILNÍ TABLA

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Kryštof Petrásek – jeden z autorů Řadičky OICT

Historická tramvaj K2. „Závoj“ sundá v únoru

Parta inovátorů pomáhá řešit
plynulost tramvajové dopravy
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Seznam všech prodejen na www.albert.czAkce platí v prodejnách Albert od 11. 1. do 17 . 1. 2023 nebo do vyčerpání zásob v jednotlivých prodejnách.

4 ks
den

10990
239r -54

161r
207r -22

239r
499r -52

3490
54,90 -36

5990
SUPER CENA

Jägermeister
• 35% • 0,7 l
• 1 l = 341,43 Kč

Jihočeské máslo
• 250 g
• 100 g = 23,96 Kč
• do vyprodání zásob

Vepřová krkovice
bez kosti – v celku
• chlazená
• 1 kg

Losos – filet s kůží
• chlazený • balený
• cena za 100 g

Pilsner Urquell 6pack
• světlý ležák • 6× 0,5 l
• 0,5 l = 26,84 Kč
• 1 l = 53,67 Kč

Vepřová krkovice Vepřová krkovice 

NEPORAZITELNÉ AKCE TÝDNE NEPORAZITELNÉ AKCE TÝDNE

NEPORAZITELNÉ
AKCE TÝDNE
Každý týden

za Vás hlídáme
nejvýhodněj

ší zboží na trhu.

TÝDEN
VELKÝCH SLEVVELKÝCH SLEV -40%% -50%-40%% -50%

-60%
inzerce

Oprava stropní desky na praž-
ské Florenci zastaví metro
na lince C v úsekumezi stani-
cemi Vltavská a Hlavní nádra-
ží. Metro nepojede v sobotu
14. a neděli 15. ledna. Cestují-
cí budou muset využít ná-
hradní autobusovou dopra-
vu XCnebo využít tramvaj čís-
lo 36. Vyplývá to z aktuálních
informací zveřejněných
na webu dopravního podni-
ku (DPP). Opravu desky zahá-
jil podnik loni na jaře. Stani-
ce Florenc byla pod tehdej-
šímnázvem Sokolovská zpro-
vozněna v roce 1974.

Výluka provozu metra
mezi Vltavskou aHlavnímná-
dražím začne v sobotu se za-
hájením provozu zhruba
od 4:30 a metro se opět rozje-
de v této části linky v pondělí
16. ledna se zahájením provo-
zu ve stejném čase. Cestující
budou muset využít náhrad-
ní autobusy XC, které poje-
dou od zastávky u hlavního
nádraží v Opletalově ulici

přes Masarykovo nádraží
na Vltavskou, kde zastaví na
předmostí Hlávkova mostu,
následně budou pokračovat
přes Strossmayerovo náměstí
na Výstaviště. Tramvajová lin-
ka číslo 36 pojede ze Zvonař-

ky přes I. P. Pavlova na Karlo-
vo a Václavské náměstí k Ma-
sarykovu nádraží a dále na Vl-
tavskou, odkud zamíří přes
Nádraží Holešovice a Kobyli-
sy na Sídliště Ďáblice. Změna
trasy pak čeká také historic-

kou linku číslo 23. Ve směru
od Královky pojede ze zastáv-
ky Bruselská, nepojede klasic-
ky na Zvonařku, ale směrem
ke stanici Nuselské schody
a dále do obratiště v zastávce
Náměstí Bratří Synků.

Monolitická stropní deska
má rozlohu asi 4000 metrů
čtverečních a rozkládá se
pod křižovatkou ulic Křižíko-
va a Ke Štvanici. Nosníky a sa-
motnou desku je nutné vymě-
nit kvůli jejich korozi. ČTK

Hlavní nádraží MAFRA

Metro. O víkendu pojede náhrada

Krátce

Software zdarma
V Česku je více než 40 ti-
síc nemovitých kultur-
ních památek, z nichž je
velký počet v havarijním
stavu. Co nejpřesnější od-
had plánovaných nákla-
dů na jejich obnovu
umožní software Monu-
rev. Vyvinulo ho České
vysoké učení technické
a nabízí ho zdarma.

Ženy a život
V pražském kině Lucer-
na včera začal 10. ročník
filmového festivalu
Írán:ci. Pod heslem
Ženy, život, svoboda
představí íránskou kine-
matografii. V Praze
a v Brně uvede 23 celove-
černích, krátkých a do-
kumentárních filmů. Při-
nese díla filmařů, kteří
jsou ve vězení nebo v exi-
lu, a výběr nejlepších
snímků, jež byly v Íránu
poslední tři desetiletí za-
kázané. Po slavnostním
zahájení v kině Lucerna
bude festival pokračovat
v Kině Světozor a v Biu
Oko. Poté se přesune
do Kina Art v Brně. ČTK
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Nejprve covid,
pak zdražení
energií. Hospoda
neustála krizi.

„Máme největší spotřebu
na celém Smíchově, sedmde-
sát sudů piva týdně,“ libovala
se paní výčepní. Už je to však
osm let, kdy zazněla tato
věta. Tehdy se smíchovská ná-
dražní hospoda ještě jmeno-
vala Oáza. Putyka na druhém
nejstarším pražském nádraží
byla legendou. Na pivo sem
chodil třeba i básník a publi-
cista Ivan Magor Jirous. Však
bydlel naproti. V současnosti
je to však jiná písnička. S ná-
dražkou to jde od desíti
k pěti.
Už pár týdnů je otevřen je-

nom výčep. Kuchyně, která
bývala vyhlášená, už nevaří.
Současný provozovatel do-
stal výpověď. „Nádražka se
stane vybydleným, drahým,
nepronajímatelným prosto-
rem,“ tuší Miloslav Mrštík.
Ten slavnou hospodu převzal
na začátku roku 2021.

Pro rozjezd podniku, který
dostal jméno Nádražní Tan-
kovna Smíchov, to byla nej-
horší možná doba. Pandemie
ale nebyla jediná, která nové-
mu provozovateli házela klac-
ky pod nohy. „Na začátku led-
na nebylo možné otevřít, ne-
boť prostor blokoval předcho-
zí nájemce s tím, že tam má
technické zhodnocení – zá-
chody, elektriku, kotle, stav-
bu salonku a podobně.
Pro hladší průběh věci jsem
toto odkoupil za 200 tisíc ko-

run a do provozu dalších
zhruba 1,2 milionu investo-
val a pak jsme čekali na mož-
nost otevření,“ vzpomíná
na začátky provozu Mrštík.
Koronavirové restrikce na-

konec hosty do hospody pus-
tily až na jaře. Miloslav
Mrštík alemusel platit nájem
i za tu dobu, kdy bylo v podni-
ku zhasnutu a zamčeno. „Zde
bych chtěl upozornit, že pro-
najímatelem je Správa želez-
nic, tedy státní podnik,“ při-
pomíná Mrštík.

Volební místnosti se sice ote-
vírají až v pátek, ale už včera
měli možnost odevzdat svůj
hlas voliči, kteří jsou v izolaci
kvůli covidu-19. Na volební
stanoviště měli možnost při-
jet autem. V Praze bylo tako-
výchmíst hned pět a hlasova-
lo na nich 46 lidí. Nejvíce voli-
čů, tedy 15, hlasovalo v Písni-
ci, na Letné 13, v Dubči sedm,
ve Stodůlkách šest a v Satali-
cích pět. Podle mluvčího
magistrátu Víta Hofmana se
volby obešly bez problémů.

„Pouze na stanovišti na Letné
se nám stalo, že jsme několik
řidičůmuseli přesměrovat na
jiné stanoviště dle místa je-
jich trvalého pobytu,“ uvedl
mluvčí. Podle údajůminister-
stva zdravotnictví mělo pozi-
tivní test na koronavirus v po-
sledních sedmi dnech
2687 lidí včetně dětí.
Zatímco z auta mohli lidé

s nemocí covid-19 volit prezi-
denta jen včera, do přenosné
volební schránky lze hlaso-
vat zítra i v sobotu. MET

Ze stromku bude
nábytek i hotel
Vánoční strom ze Staro-
městského náměstí po-
slouží jako materiál pro
zahradní nábytek pro dět-
ský domov v Dolních Po-
černicích. Jeho kmen po-
putuje na pilu a dřevo
zpracují žáci Střední od-

borné školy Jarov v Pra-
ze 9. „Pro dětský domov
vyrobíme na míru prvky
do zahrady, nové sezení
k ohništi, stůl a lavice. Pří-
padný zbytek materiálu
bychom chtěli využít ješ-
tě na hmyzí hotel,“ uvedl
zástupce ředitele pro od-
borný výcvik stavebních
oborů SOŠ Jarov Vilém
Kodíček. ČTK

Fotky z nádražky nám poskytl Liběchovský Nostalgik...

Před přímou volbou prezidenta
České republiky jsme položili tři
otázky expertovi Fortuny Romano-
vi Kovaříkovi.

Jakmoc prezidentské volby oslovili
sázkaře?

Parlamentní a prezidentské vol-
by jsou mimo sportovní sázky tím
nezajímavějším, co můžeme nabíd-
nout. Fotbalu a politice totiž v Čes-
ku „rozumí“ každý. Objem náběrů
překročil před pěti lety u Fortuny
100 miliónů korun, tentokrát by to
mohlo být ještě více v součtu obou
kol. Sázky na prezidenta oslovují sa-
mozřejmě i jiné spektrum lidí, kteří
si chtějí vsadit a sport je nezajímá.
Výjimkou pak nejsou sázky ani v řa-
dech statisíců, lidé to berou jako za-
jímavou investici.

Kdo je podle bookmakerem favori-
tem prezidentské volby?

Pro nás je aktuálně hlasem lidu
počet tiketů, který jde na jednot-
livé kandidáty, ten ukazuje voleb-
ní potenciál. Každý sázkař si totiž
v průměru vsadí maximálně 1 až
1,2 tiketu, takže máme zajímavý
vzorek v řádu desítek tisíc na roz-
díl od průzkumů. Šanci na prven-
ství má prakticky jen trojice Pavel,
Babiš a Nerudová. Zatímco Andrej
Babiš vyhraje nejspíš první kolo
v kurzu 1,56, Petr Pavel by měl do-
minovat celkové volbě v kurzu 1,73.
Danuše Nerudová byla dlouho nej-
větší favoritkou, ale nyní s kurzem
6,1 zaostává.

Co stojí za takovou proměnou
kurzů?

V poslední době se toho mění
opravdu hodně, kurzy ovlivňuje
odstoupení některých kandidátů,
rozsudky soudu, televizní deba-
ty a samozřejmě mediální obraz
kandidátů, který se snaží poškodit
„hnojomety“. Ještě více se pak kur-
zy budou měnit po prvním kole, kdy
už budeme znát jen dva postupující
a vypadá to, že nás čeká další pola-
rizující volba.

Fortuna. Volby táhnou,
sázkaři mají jasno

inzerce

Krátce PADNE LEGENDÁR

Nakažení. Volili,
zájem byl malý
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„Za tuto dobu jsme dostali
kompenzaci zhruba 20 pro-
cent nákladů a třeba nově na-
brané zaměstnance jsme ne-
mohli financovat vůbec, ne-
boť byli zaměstnáni krátce
a údajně by to budilo dojem,
že jsme je zaměstnali fiktiv-
ně. Že máme smlouvu od za-
čátku roku, to nikoho nezají-
malo,“ popisuje další těžkos-
ti Mrštík.

Ani když už měla hospoda
otevřeno, nebyl důvod k ra-
dosti. „V lidech byla stále oba-
va z covidu, ale nějaké obraty
jsme dělali. Ty obraty jsou cel-
kem důležité, byly sice malé
a nedosahovaly toho, aby-
chom šli do plusu, ale nebyly
zanedbatelné,“ vzpomíná dál
provozovatel podniku a dodá-
vá: „Na konci roku jsme byli
opět omezeni státními naříze-
ními a tentokrát jsme neměli
nároky žádné, neboť si stát
zvolil novou metodiku a tím,
že jsme i ve ztrátě měli vyšší
obraty, které zapříčinila sna-
ha ani v pandemii nerezigno-
vat na podnikání a otevřít
ve státním nový provoz, jsme
nedostali jako kompenzaci
nic.“

Když už se zdálo, že by se
snad mohlo i blýskat na lepší
časy, přišly další pohromy:
válka a energetická krize.
„Cílová skupina nádražky

pak byla právě ta, které se
zdražování nejvíce dotklo.
Místo dvou piv si dali jedno,
místo hlavního jídla polév-
ku,“ vzpomíná na poslední
rok Mrštík, který se ale ne-
chtěl vzdát a dál o svůj pod-
nik bojoval. „Na konci roku
jsem vznesl dotaz na energo
divizi Správy železnic, jak to

bude dál s už tak extrémními
náklady na energie. Odpově-
dí mi bylo, že to půjde mini-
málně o sto procent nahoru.
Na to jsem reagoval tím, že to
už nedáme. A požádal jsem
o ukončení smlouvy,“ popisu-
je poslední hřebíček do rakve
Mrštík.
„Zde mi vyšli na Správě že-

leznic vstříc s tím, že připraví
veškeré dokumenty včetně
uznání dluhu. Na toto jsem
vznesl dotazy: Jak to bude
s technickým zhodnocením?

Zda máme nechat v prostoru
technologie a ostatní nezbyt-
né prvky k dalšímu provozo-
vání a že mi nepřijde normál-
ní podepisovat dluh za to,
kdy nám věřitel odmítl mož-
nost provozovat činnost. Zá-
roveň i Pivovary Staropra-
men (společnost je partneremNá-
dražní Tankovny Smíchov –
pozn. redakce) jednaly o tom,
že nechají veškeré technolo-
gie v prostoru pro případ no-
vého nájemce. Odpověď žád-
ná a z dohody o ukončení ná-

jmu se stala výpověď,“ popi-
suje úplně poslední kapitolu
svého smíchovského podni-
kání Miloslav Mrštík.
Přerušení provozu nádraž-

ní restaurace nemrzí jen pro-
vozovatele a štamgasty.
„Od začátku jsme se, stejně
jako u jiných podobných pro-
jektů, snažili aktivně podpo-
řit našeho partnera, aby pro-
voz zůstal zachován,“ ko-
mentuje situaci mluvčí spo-
lečnosti Pivovary Staropra-
men Denisa Mylbachrová
a dodává: „Co se týče další bu-
doucnosti prostoru, nyní se
ve spolupráci se Správou že-
leznic snažíme najít nového
provozovatele.“
Její slova potvrzuje i zmiňo-

vaný státní podnik. „Správa
železnic bude prostřednic-
tvím veřejné soutěže usilovat
o nalezení nového nájemce.
Vypsání soutěže předpokládá-
me v únoru, aby bylo možné
na současného nájemníka na-
vázat,“ dodávámluvčí Správy
železnic Dušan Gavenda. Po-
dle něj má stávající provozo-
vatel na smíchovském nádra-
ží působit ještě do konce úno-
ra. MAREK HÝŘ

...Získává za ně odměnu. FACEBOOK – LIBĚCHOVSKÝ NOSTALGIK

foto za

300
Kč

inzerce

NÍ SMÍCHOVSKÁ NÁDRAŽKA?
Proměna nádraží

Už příští rok by měly začít
práce na obří rekonstrukci
nádraží Praha-Smíchov.

● Místo se stane dopravním
terminálem, který bude za-
střešen. Do patra nad nádra-
ží má být přemístěno nynější
autobusové stanoviště
Na Knížecí. Součástí projek-
tu je stavba P+R parkovacího
domu a nová lávka, která
má spojit Smíchov, Radlice
a novou čtvrť Smíchov City.
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Pěti Čechům
žijícím v zahraničí
jsme položili otázky
k volbě hlavy státu.

Eva Lustigová, Švýcarsko

1. Půjdete letos volit
prezidenta/ku?
Určitě, je to moje občanské

právo i povinnost. Kdybych
nepřijela do Česka, musela
bych věnovat jeden pracovní
den cestování po Švýcarsku,
z Ženevy na velvyslanectví
v Bernu a zpět. Jsem přesvěd-
čená, že by volba pro občany
ČR měla být možná i kore-
spondenčně, ať žijí kdekoli.
Volba na dálku není inovace,
je to dobrá praktika provozo-
vaná ve většině demokratic-
kých zemí Evropské unie.
Česko je bohužel jednou
ze tří zemí EU, kde to nelze.

2. Jak vnímáte na dálku
volební kampaň v Česku?
Když tady zrovna nejsem,

sleduji volební kampaň pře-
devším v rozhlase, tak se mi
ani nezdá, že jsem vzdáleněj-
ší, než kdybych v Česku žila
na plný úvazek.

3. Je přímá prezidentská
volba dobrý nápad?
To je komplexní otázka,

přímá volba prezidenta má
výhody i slabiny, jako napří-
klad systém sběru podpisů.
Raději to přenechámnezauja-
tým odborníkům vycházejí-
cím z demokratických princi-
pů. I oni hledají konsenzus.

Martin Daneš, Francie
1. Nepůjdu. Žiji v Bretani,

volit bych mohl na české am-
basádě v Paříži. Ale k tomu,
abych speciálně kvůli účasti
na volbách jel TGV do Paříže,
jako jsem to udělal při před-
chozí prezidentské volbě, ne-
mám dostatečnoumotivaci.
2.Na téhle kampani mě za-

ráží, že jsou všichni kandidá-
ti jako podle kopíráku. Když
už máme přímou volbu, tro-
chu pestřejší názorovou šká-
lu kandidátů vytvořit nešlo?
3.Není. V Českumáme par-

lamentní systém, v němž –
jak napovídá název – dominu-
je parlament. Jakýmkoli posi-
lováním prezidenta vzniká
nerovnováha. Kromě toho
před prosazením změny způ-
sobu volby obhájci projektu
užívali lichý argument, že pří-
má prezidentská volba rovná
se přímá demokracie. V té si
ale občané o sobě rozhodují
sami, aniž by pravomoci dele-
govali na někoho třetího. Ne
náhodou evropská země s nej-
více prvky přímé demokracie
– Švýcarsko – prezidenta v na-
šem pojetí vůbec nemá.

Marta McCabe, USA
1. Ano, rozhodně půjdu.

Znamená to ale pro mne le-
teckou cestu ze Severní Karo-
líny do Washingtonu, D.C.,
což mě bude stát asi 4000 ko-
run za letenku a další asi čty-
ři tisíce za ubytování ve Wa-
shingtonu. To mluvím pouze
o cestě na jedno ze dvou kol.
Cestovat dvakrát kvůli volbě
přes 400 kilometrů si nemo-
hu dovolit. Nejde přitom jen
o finanční náklady, protože
v USA se bude volit ve čtvrtek

a pátek, musím si vzít dovole-
nou, abych se vůbec mohla
do Washingtonu včas dostat.
Kterého kola prezidentské
volby se zúčastním, jsem se
musela rozhodnout již zhru-
ba před měsícem, jinak bych
za letenku na poslední chvíli
zaplatila dvakrát tolik. Pokud
by chtěl volit český občan žijí-
cí třeba v Dallasu v Texasu,
musel by cestovat také doWa-
shingtonu, D.C., což je stejně
daleko jako například z Pra-
hy do Moskvy!

2. Volební kampaň sleduji
přes různá média – jak čte-
ním článků, tak sledováním
zpráv. Viděla jsem i superde-
batu na České televizi a mám
jasno, kterého kandidáta či
kandidátku ve druhém kole
podpořím. Pokud nepostoupí
můj favorit/ka, mám připra-
venou i druhou možnost.
3. S přímou volbou prezi-

denta souhlasím. Občané
mají právo vybrat si preziden-
ta přímo. Taková volba napo-
máhá zvyšovat zájem občanů
o politické otázky a celkově
podporuje demokracii v naší
zemi. Demokracie je totiž jen
tak silná, jak angažovaní jsou
občané konkrétní země.

Jiří Just, Rusko
1.Ano, půjdu. Ač dlouhodo-

bě žiji v Moskvě, chodím vo-
lit pravidelně. Beru to jako ri-
tuál, který mě spojuje s Čes-
kem. Letos jsem ale měl pro-
blém vybrat si z kandidátů.
2. Kampaň jsem měl zpro-

středkovanouna dálku sociál-
ními sítěmi a médii. I takmu-
sím říct, že mě spíš iritovala.
Přední kandidáti se předháně-
li v siláckých výrocích a pře-
šlapech. Marketing maskoval
prázdnotu některých aspiran-
tů na Hrad. A k tomu až sek-
tářská válka mezi stoupenci
Petra Pavla a Danuše Nerudo-
vé. Jenže když to porovnám
s kampaněmi v Rusku a s lho-
stejností, která je doprovází
– vítězem je vždy Vladimir
Putin a jeho partaj – jsem
vlastně rád, že české volby do-
kážou vyvolat emoce.
3. Jsem zastáncem přímé

volby prezidenta. Hlava státu
by neměla být volena zákulis-
ně, prostřednictvím zvlášt-
ních kšeftíků.

Dagmar Straková, Belgie
1. Ano, samozřejmě. Žiji

v Belgii a ze zahraničí budu
volit prezidenta už potřetí.
Mám to na zastupitelský
úřad do Bruselu necelou hodi-
nu integrovanou dopravou,
ale ten čas ráda obětuji, proto-
že volby a demokracie jsou
pro mě důležité. Takové štěs-
tí na vzdálenost mezi domo-
vem a ambasádou většina čes-
kých občanů žijících ve světě
nemá. Moji přátelé žijící
v Americe, Kanadě nebo Aus-
trálii se k volbám dostanou
buď komplikovaně, nebo
prostě nevolí, i když by chtě-

li. Musí totiž na zastupitelský
úřad cestovat letecky, a to ně-
kolik hodin. Cena za letenky
a ubytování je vysoká. Češi ži-
jící na Novém Zélandu se
k volbám nedostanou.
V zemi není česká ambasáda
ani generální konzulát. Když
chtějí volit, musí letět až do
australského Sydney. To je
vzdušnou čarou více než
1600 kilometrů. Pro české ob-
čany žijící, pracující či studu-
jící ve světě je nejschůdnější
alternativou korespondenční
volba. O ni dlouhodobě usilu-
je iniciativa zahraničních Če-
chů s názvem Chceme volit
distančně.
2. Kampaň sleduji pozor-

ně. Je pravda, že směremk za-
hraničním Čechům pronikla
spíš od demokraticky oriento-
vaných kandidátů, nicméně
žijeme v digitálním světě, tak-
že jsem skrze média a sociál-
ní sítě sledovala i kandidáty,
kteří do debat s občany ne-
chodili buď vůbec, nebo mě
jejich vystoupení v médiích
neoslovilo. Svého kandidáta
jsem vybrala na základě osob-
ních zkušeností i předvoleb-
ní kampaně, která hraje vel-
mi důležitou roli u přímé vol-
by prezidenta.
3. Přímá volba prezidenta

umožňuje lidem demokratic-
ky se rozhodnout, kdo bude
jejich zemi reprezentovat.
Tatometoda působí jako sjed-
nocující prvek společnosti.
S přímou volbou prezidenta
souhlasím a věřím, že si letos
demokratického prezidenta
většina českých občanů zvo-
lí, abychom na něho mohli
být hrdi jak doma, tak ve svě-
tě. PUR, PH, HAL

Volba
prezidenta

VSAĎTE SI 500 Kč
ZDARMANA VOLBY

VOLTE SRDCEM,
SÁZEJTE CHYTŘE

PREZIDENTSKÉ VOLBY
ifortuna.cz

inzerce

Uvítali by distanční volbu



Nyní ještě více
zlevněného zboží.

Slevy platí na vybrané zboží ve všech prodejnáchC&A
vČeské republice a nawww.c-a.comdo vyprodání zásob.

Zlevněné produkty a jejich ceny semohou
v kamenných prodejnách a v e-shopu lišit.

50%až
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Musíte ho uřídit, aby nemlu-
vil „politicky“. Teď bojuje
o metu, která mu ještě chybí.
Vyhrál parlamentní volby,
byl ministrem i premiérem.
To je Andrej Babiš, další prezi-
dentský kandidát, kterého de-
ník Metro zpovídal. Když ho
udržíte v mantinelech Babiš
člověk, objevíte zákoutí,
o kterých se obvykle nebaví.

Čeho si všímáte na člově-
ku při prvním setkání?
Jestli se mi dívá do očí.

Nic víc? Jaké má boty,
hodinky, oblečení?
To ne. Všímám si, jak mlu-

ví. A hlavně, jakou má ener-
gii. Já funguji na mžik. Víte,
co je to mžik? To je to, co vás
napadne do třiceti sekund,
když někoho potkáte. Potře-
buji z člověka cítit energii.
Jestli mi energii dodává, nabí-
jí mě, nebo mi energii bere.

Ďábel a netvor. I tak vás
někteří titulují. Zajímá
mě, co jste si pod těmi slo-
vy představoval jako dítě.
Zlého draka. Draka, který

chce unést princeznu a uvěz-
nit ji. Pro mě bylo zlo zosob-
něno zlým drakem. Mám rád
pohádky. Všechny pohádky,
které skončí dobře a kde vy-
hrává dobro. A v životě zas,
když vyhrává pravda a láska.
U nás tedy moc nevítězí. Ale
to už je jiná debata.

Když vynechám vaši tour
s karavanem, jak často se
dostanete za volant jako
řidič?
O víkendech řídím docela

často. Na to se vždy těším,
rád řídím. Za volantem jsem
vymyslel nejvíc věcí. Kdysi
v Maroku, tam jsem najezdil
tisíce kilometrů.

Jaký jste řidič? Impulzivní,
nebo klidný?
Myslím, že jsem dobrý

řidič. Kdysi dávno jsem byl
možná neklidnější, ale to už
je pryč. Pouštím auta dopře-
du před sebe, uhýbám rych-
lejším, lidé jsou z toho někdy
v šoku. Někdo pak poděkuje.
Jsem prostě pozitivní.

Pokud jedete s řidičem, hlí-
dáte, jak jede? Jestli jezdí
slušně, nebo jako „prase“?
Samozřejmě že ho hlídám.

Nemám rád rychlou jízdu,
musím dodržovat předpisy.
Protože auto je moje a poku-
ty taky platím já. Hlavně
musí mít řidič cit pro plyn.
Ne jet stylem bum-bác. Plynu-
lá jízda.

Je předmět, ke kterému
jste měl, nebomáte citový
vztah a používáte ho,
dokud se nerozpadne?
Když jsme se stěhovali

tam, co bydlíme nyní, tak mi
žena vyhodila jeden takový
svetr. Měl jsem ho snad třicet
let. Mám samozřejmě kusy
oblečení, ke kterým se vážou
nějaké vzpomínky. Teď mi
v Blesku vyčetli, že se draze
oblékám. Ale to není pravda,
nepotrpím si na luxus a nevy-
padám jako miliardář.

Moc se toho neví o vašem
mladším bratrovi? Jaké
jste měli vztahy v dětství?
Starší sourozenec občas za
mladšího vylíže průšvihy.
Ano, průšvihy mladšího

bratra házeli na mě. Ale
takhle je to všude a my jsme
měli dobré vztahy. On je
o sedm let mladší. V rodině je
to vždy nějak rozdělené. Já
byl maminčin miláček, on ta-
tínkův. U babiček a dědečků
to bylo vyrovnané. U prarodi-
čů jsem také nějaký čas byd-
lel, když byli naši v cizině,
abych byl pojistka proti je-
jich případné emigraci.

Připadáte mi jako člověk,
který stále pracuje. Není
to jen konstrukce píáris-
tů? Umíte odpočívat?
Naopak. To se tak říká, pro-

tože mi novináři nechtějí při-
znat marketingový cit. Ale
mám ho a moji píáristé by to
určitě potvrdili. Ale co se od-
počívání týká, odpočíval
bych rád. Chybí mi spánek,
mám značný spánkový defi-
cit. Zároveň je fakt, že jsem
extrémně pracovitý a pobavi-
lo mě, že současný premiér
například po dlouhém jedná-
ní do noci už nejde před novi-
náře. Prý musí spát osm ho-

din. Mě vždycky donutili,
abych šel před novináře, tře-
ba i ve čtyři ráno.

Jak vypadá, když lenošíte?
No, odpočívám… internet

je ale peklo, sociální sítě, po-
řád koukámdomobilu. Sledu-
ji to, ale měli by to zrušit.

V dokumentu Matrix AB
mě zaujalo, jak jste v met-
ru dal nějakému člověku
pětitisícikorunu, protože
mu vadilo, že jste mu za-
bral „jeho“ místo. Pět tisíc
korun je částka, která ně-
kterým lidem zbyde po za-
placení všeho na měsíc.
Podívejte,moje nadace roz-

dala lidem 780 milionů ko-
run a v dalších třech letech
rozdá dalších asi 500 milio-
nů. Každý den něco posílám,
i mimo nadaci. Na peletky,
na pejsky a kočky, na elektři-
nu. Pomáhám lidem, kteří
teď jsou zoufalí. A dělal jsem
to vždycky. A ta pětitisíciko-
runa? Novináři si vždycky
něco najdou, co se dá zkritizo-
vat. Kdybych mu dal tisíc,
nebo pět set korun, tak řek-
nou, že jsem škrt.

Ve stejném dokumentu
při obědě s francouzským
hercem Jeanem Reno bylo
vidět, že vašeho ještě ma-
lého syna Frederika herec-

ká hvězda vůbec nezajíma-
la, hrál pod stolem elektro-
nickou hru. Taky jste s ro-
diči absolvoval akce, kdy
vám to bylo úplně fuk?
Řekl bych, že ano. Děti ješ-

tě nevnímají všechno, do
čeho je rodiče nutí. Já jsem
s těmi staršími dětmi dělal tu
chybu, že jsem je nutil do te-
nisu. Děti si na druhou stra-
nu v určitém věku myslí, že
všechno vědí líp než rodiče.
Já jsem byl asi taky „chytřej-
ší“ než otec a občas jsme se
spolu chytli. Ty druhé děti vy-
chovávám spíš jako dědeček.
Mají volnost.

Poučoval jste někdy své
děti, že „za našich mla-
dých let“… a tak dále?
Ne, jen jsem jim vždy říkal

a říkám, že musejí umět jazy-
ky. Starší děti vystudovaly
v Americe. Nejmladší Frede-
rik studuje ve Skotsku. Ale
jasně, pořád do něj hučím –
kdy přiletíš, dej včas vědět!
Ne, nic, žádná odezva a pak
pošle sms, že už je tam a tam
na letišti. Nebo že by si ustlal
postel? Taky ne, a mohu to
opakovat stále dokola. To je
peklo. Já jim ale pořád taky
říkám, že život je naučí. Sám
se taky stále něco nového
učím.

Když děti něco chtěly,
říkal jste jim například
věty typu „na to si musíš
nejdřív vydělat“?
Starším ano. Protože jsme

žili skromně. Když jsem já
byl malý kluk, kuře bylo v so-
botu a byl jsem rád, když
jsem dostal kousek kuřecího
prsa. Průšvih je, že těmmlad-
ším jsem to už neříkal. Mož-
ná je to chyba, ale dítěti je slo-
žité cokoliv odepřít. Není to
správné, to vím. Přesto jsem

přesvědčený, že i bez toho
jsou dobře vychované a že ne-
jsou neskromné.

Máte koníčky?
Kdy mámmít čas na koníč-

ky, když jsem rád, že se tro-
chu vyspím? Za mlada jsem
sbíral známky a angličáky,
hodně četl, měl jsem rád Jule-
se Vernea.

Jste manuálně zručný?
Myslím, že ano. Jako stu-

dent jsem chodil překládat
balíky na hlavní poštu. Sto ko-
run za noc. Stipendiumna vy-
soké jsem měl tři sta padesát
a smažák byl za tři padesát.
Na gymnázium mě dokonce
mámanaučila háčkovat, děla-
li jsme takové ty barevné pat-
chworkové deky,máma to ob-
háčkovala černou vlnou a pro-
dávali jsme to. Mým koníč-
kem byl byznys. Taky jsem
prodával audio kazety. S prv-
ní ženou jsem vytapetoval
celý byt. V roce 1982 jsem po
prarodičích získal pozemek
osm krát patnáct metrů, tam
jsme postavili svépomocí ro-
dinný dům. Začínalo se ve čty-
ři ráno, vařil guláš, v pět jsem
namíchal maltu. Fyzicky
jsem pracoval, zručný jsem.

V poslední době se občas
dočtu v rozhovorech va-
šich bývalých přátel, že už
s vámi nejsou kamarádi.
Co to ve vás vyvolá?
Zklamání. Někdy to je pro

dobrotu na žebrotu. Jezdíte
léta třikrát ročně na společné
dovolené, platíte vše, včetně
letadla. Ale nechci se v tom
hrabat. To je každého věc.

Porval jste se někdy? Ne-
ptám se, zda kvůli ženské.
Ne. Vyhýbám se konflik-

tům. Média ze mě dělají kon-
fliktního člověka.

Impulzivní ale jste, ne?
To jsem, někdy rychleji

mluvím, než myslím, ale ne-
znamená to, žemám rád kon-
flikty. Já startuju, když někdo
lže. Ale jako prezidentský
kandidát to zvládám lépe.

Kdybyste byl v situaci Čap-
kovy matky, dal byste své-
mu poslednímu žijícímu
synu do ruky pušku a řekl:
„Jdi!“
Na to se těžce odpovídá, po-

kud v té situaci opravdu ne-
jste. Asi ne. Nechci válku. Ni-
kdo nechce válku. Vlastní
dítě bych nedovedl poslat na
smrt, to bych šel radši sám.
Děti jsou to nejvíc, co
máte. PAVEL HRABICA

Andrej Babiš je mužem velkých gest. Je impulzivní, ale sám říká, že se teď zklidnil. MAFRA

Volba
prezidenta

„Mám rád všechny pohádky,
které nakonec skončí dobře“
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Do Pobaltí
Vojenský speciál transpor-
toval do Litvy a Lotyšska
další české vojáky. Na palu-
bě letadla včera odcestova-
li vojáci radiační, chemické
a biologické ochrany a že-
nijního pluku. Na misi strá-
ví šest měsíců. Chemici vy-
střídají své kolegy. „Úko-
lem čety chemické ochrany
bude provádět radiační
a chemický průzkum, odbě-
ry vzorků a dekontaminaci
osob i techniky,“ uvedl veli-
tel úkolového uskupení Vi-
lém Čejka. Především jde
o výcvikovou misi s koalič-
ními partnery. ČTK

Nad ránem jsem
vypil půl litru
rumu a půl litru
vodky, přiznal
se řidič autobusu
policistům.

Policie se zabývá případem
ohrožení pod vlivem návyko-
vé látky. Na Břeclavsku chytli
opilého řidiče autobusu, kte-
rý vezl více než dvacet lidí. Po-
licie také vyzvala cestující
a další svědky, aby se jí přihlá-
sili. Na policejním webu
o tom informuje mluvčí Pa-

vel Šváb. Policisté dostali
oznámení od Zdravotnické
záchranné služby o řidiči au-
tobusu v úterý odpoledne. Zá-
chranáři k němu vyjížděli
s tím, že má vážné zdravotní
komplikace.
„Zdravotníci záhy pojali po-

dezření, že řidičmá sice kom-
plikace, ovšemzpůsobené po-
žitím alkoholu. Přivolaná po-
licejní hlídka pak s údivem
hleděla na displej přístroje,
který zobrazil hodnotu
3,33 promile alkoholu,“ po-
psal mluvčí Šváb. Řidič auto-
busu se doznal podle mluvčí-
ho k požití půl litru rumu
a půl litru vodky v ranních ho-
dinách. ČTK

Obnovitelné zdroje

50
Povolování staveb malých ob-
novitelných zdrojů energie,
hlavně fotovoltaických elek-
tráren, bude zřejmě jednoduš-
ší. Ze Senátu dokument putu-
je k podpisu prezidenta. Snaz-
ší povolování se podle novely
bude týkat staveb obnovitel-
ných zdrojů s výkonem
do 50 kilowattů. ČTK

Letenky

21
Po odeznění covidové pande-
mie se Češi znovu ve větší
míře chystají do vzdáleněj-
ších mimoevropských destina-
cí. Velký zájem mají lidé
i přesto, že se proti předcovi-
dovému roku 2019 zvýšily
ceny letů po Evropě průměr-
ně o 13 procent a u dálko-
vých letů o 21 procent. ČTK

2x
ČT

K

Dotace

1,5
Za dva dny ministerstvo život-
ního prostředí přijalo 2265 žá-
dostí o podporu na energetic-
ké úspory v nízkopříjmových
domácnostech v celkové
hodnotě 271 milionů korun.
Dotace jsou určeny pro 10 ti-
síc nízkopříjmových domác-
ností. Celkem se rozdělí
1,5 miliardy korun. ČTK

Opilec vezl
dvacet lidí

Favorizovaní prezidentští
kandidáti Petr Pavel a Danu-
še Nerudová si při včerejší de-
batě na TV Prima a CNN Pri-
ma News vyměnili dárky. Ně-
kdejší vysoce postavený vo-
ják řekl, že homrzí vlna z po-
sledních dnů ohledně dezin-
terpretace jeho výroku na ad-

resu Nerudové jako expertky
na účetnictví. Jako omluvu vě-
noval někdejší rektorce Men-
delovy univerzity flanelovou
košili. Ty teď nosí jeho podpo-
rovatelé. Nerudová reagova-
la, že flanel na sobě měla na-
posledy někdy v 80. letechmi-
nulého století a „kousal“ ji.

Pavlovi věnovala čokoládu,
jak řekla, „na obalení nervů“.
Další z hlavních uchazečů

o pozici hlavy státu Andrej Ba-
biš pozvání do diskuse nepři-
jal, jak předem ohlásil. Podle
moderátorky tak nevyužil
možnost promluvit k divá-
kům a voličům. ČTK

inzerce

Debata. Výměna dárečků
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Rekord! V Česku
se loni vyklubalo
devatenáct mláďat.

Kriticky ohrožení orli králov-
ští loni v Česku vyvedli
19 mláďat. Je to nejvíce od
roku 1998, kdy v Česku tento
dravec začal hnízdit. Zatímco
v předcházejících sezonách
hnízdili výhradně na jižníMo-
ravě, loni poprvé orli králov-
ští zahnízdili v ČR i mimo
tuto oblast, na střední Mora-
vě a v jižních Čechách. Infor-
muje o tom Česká společnost
ornitologická.
Předloni vyvedli orli

na jihu Moravy 11 mláďat.
Orel královský patří k nej-
ohroženějším dravcům Evro-
py, populace na kontinentu
nepřesahuje 4000 hnízdících
párů. Podstatná část z nich
žije v Rusku, Kazachstánu
a Turecku, jižní Morava je ce-

losvětově severozápadní hra-
nicí jeho výskytu.
„V Česku jsme loni zjistili

rekordních osmnáct terito-
riálních párů, o čtyři více než

předchozí rok,“ uvádí David
Horal věnující se v České orni-
tologické společnosti výzku-
mu a ochraně orlů králov-
ských. ČTK

Moderní technologie už jsou v plném provozu. ČTK

Dravci v Česku rozšiřují svá teritoria

Přijdte si užít příjemný večer plný tance,
hudby a setkání se zajímavými lidmi

20.1.2023, Obecní dům Praha

www.realitni-ples.cz

Virtuální skipas.
Mají ho jako
první na světě
První lyžaři mohou vyra-
zit na svahy v areálu
Kopřivná v Jeseníkách za
pomoci takzvaného vir-
tuálního pasu. Skiareál
technologickou novinku
zavádí v plném provozu,
jeho zástupci uvedli, že
jako první lyžařské stře-
disko na světě. Díky mo-
dernímu odbavovacímu
systému bude lyžařům sta-
čit chytrý mobilní telefon.

Zima a Středula
neuvedli dárce
Povinnost zveřejnit své
dárce zcela splnili jen čty-
ři kandidáti na preziden-
ta, dva nezveřejnili potřeb-
né údaje vůbec. Uvedl to
Úřad pro dohled nad hos-
podařením politických
stran a politických hnutí.
Dárce podle něj nezveřej-
nili Tomáš Zima a Josef
Středula, který z volby
v neděli odstoupil, ale po-
vinnost se na něj vztahu-
je. Hrozí jim pokuty. ČTK

Druhové jméno královský
získal tento druh orla podle
majestátního dvoumetrového
rozpětí křídel a bílých skvrn
na lopatkách připomínajících
královský hermelín.

● Orli královští jsou původně
stepní druh, v České republice
poprvé zahnízdili v roce 1998
na Břeclavsku. Populace začala
postupně narůstat a orel osid-
loval další území na jihu Mora-
vy. „Loni jsme poprvé zazname-
nali hnízdění mimo jih Moravy.
Jeden pár zahnízdil na střední
Moravě a jeden pár v jižních
Čechách. Tato hnízdění sice
nebyla úspěšná, pravděpodob-
ně kvůli nedospělosti ptáků,

ale rozšiřování teritoria je dob-
rým příslibem do budoucna.
Hnízdění v jižních Čechách
bylo dokonce nejzápadnějším
hnízděním v rámci celého svě-
tového areálu orlů králov-
ských,“ říká ornitolog Horal.

● Dospělí orli královští z české
populace zpravidla zimují
v okolí hnízdiště, někteří
mladí jedinci ale odlétají na
jih. Hrozbou pro všechny jsou
sloupy elektrického vedení
a nelegální pronásledování,
nejčastěji střelba a otravy.
Orel královský patří také mezi
druhy ohrožené otravami
jedem Stutox II používaným
proti hrabošům polním. ČTK

Jana Vaita, Kladno - Modrava
Prodej 165 m2 s pozemkem 900 m2

Nejlevnější2 663 nemovitostí

Upravit hledání

Domy na prodej v mém okolí

Nejnovější2 663 nemovitostí

Upravit hledání

Byty k pronájmu v mém okolí

větší dům nebo byt?
Hledáte

Vyzkoušejte hledání v okolí
na Reality.iDNES.cz

Prodáváte svoji nemovitost? Nejlepší makléře z okolí najdete v soutěži www.RealiťákRoku.cz

Krátce

inzerce

Kriticky ohrožení
orli dělají radost
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Armádu Spoje-
ných států opusti-
lo více než osm ti-
síc „odmítačů“
covidové vakcíny.
Očkování je konec.

Americké ministerstvo obra-
ny ruší kontroverzní naříze-
ní prezidenta Joea Bidena,
které ukládalo všem přísluš-
níkům americké armády po-
vinnost dát se očkovat proti
nemoci covid-19. „Pentagon
vakcinaci nadále doporuču-
je, ale neočkované vojáky už
nebude propouštět,“ infor-
muje agentura AP.
„Očkování proti covidu

bylo povinné od srpna 2021,
vojsko kvůli odmítavému po-
stoji opustilo 8400 lidí,“ podo-
týká agentura. Připojila, že
americký ministr obrany
Lloyd Austin v memorandu
vyzval, aby již nebyli postiho-
váni ti, kteří s očkováním ne-

souhlasí z náboženských, ad-
ministrativních či zdravot-
ních důvodů. „Všem nadříze-
ným nicméně doporučuji,
aby vakcinaci dále propagova-
li,“ citovala APministra Austi-
na, jenž na přínosu očkování
nadále trvá.
Naočkovat proti covidu se

nechalo zhruba 99 procent
z 1,3 milionu aktivních vojá-
ků, mezi rezervisty a národní
gardou je to zhruba 90 pro-
cent. HAL a ČTK

Medveděv obdivuje Čechy
Místopředseda ruské bezpečnostní rady a někdejší prezi-
dent Dmitrij Medveděv vyjádřil znepokojení nad českou
modernizací tanků sovětské výroby T-72. Vyzval k vylep-
šení vlastních tanků, aby ruská armáda držela krok.
Česká zbrojařská Excalibur Army inovuje a přezbrojuje
zhruba stovku tanků T-72, které míří na Ukrajinu. Výzva
k modernizaci nástrojů války z úst jednoho z nejagresiv-
nějších zastánců ruské invaze je poměrně překvapivá.
Medveděv se obvykle chlubí, že Rusko má k dispozici či
vyvíjí „nejmocnější prostředky ničení“. iDNES.cz

Ve Spojených státech se začal
šířit nový podtyp koronavirové
varianty omikron XBB.1.5 ozna-
čovaný kraken. Případy nákazy
hlásí i Velká Británie. Mutace
má podle odborníků schopnost
šířit se rychleji než ty předešlé
a obcházet imunitu.

● Středisko pro kontrolu a pre-
venci nemoci ve Spojených
státech informovalo, že nová
varianta omikronu v posled-

ním prosincovém týdnu stála
za 41 procenty infikovaných
případů, což je asi o 20 pro-
cent více než v předešlém
sedmidenním úseku.

● Experti předpokládají, že se
virus během několika týdnů
dominantně rozšíří do celého
světa. Současné posilovací
vakcíny by nicméně měly
poskytnout určitou
ochranu. HAL

Česko dozajista navštíví kraken

Čína je zahlcená

Již 90 procent lidí v třetí nej-
lidnatější čínské provincii
Che-nan se nakazilo covidem.
Jde o 88,5 milionu osob.

● Čína se v současné době po-
týká s rozsáhlou vlnou covi-
du, jež zaplňuje nemocnice.
I přesto pokračuje v rušení
koronavirových opatření. ČTK

Po silvestrovských násilnos-
tech a útocích na policisty
a záchranáře chce Berlín více
investovat do sociální práce
s mládeží a budovat volnoča-
sová místa pro mladé. Ozná-
mila to primátorka metropo-
le Franziska Giffeyová.
S agresivním chováním se

během oslav příchodu nové-
ho roku potýkalo několik ně-
meckých měst, rozsah útoků
v Berlíně ale zemi a politické
představitele šokoval. „Tako-
vý silvestr se už nikdy nesmí
opakovat,“ prohlásila sociál-

ní demokratka Giffeyová
ve veřejnoprávní televizi
WDR. „Musíme se více zamě-
řit na situace v rodinách, kde
je nutné udělat více,“ řekla.
Řada politiků rovněž navr-

huje vybavit policisty malý-
mi kamerami, které by moh-
ly některé útočníky odradit.
Kamery pro všechny berlín-
ské policisty chce i Giffeyová.
Mezi silvestrovskými útoč-

níky bylo mnoho mladých
s přistěhovaleckými kořeny,
proto Berlín považuje podpo-
ru integrace za důležitou. ČTK

Sean Penn uvedl Volodymyra Zelenského
Zlatý glóbus za nejlepší filmové drama si odnesl snímek Stevena Spielberga Fabelmano-
vi, který je volně založený na režisérově dětství a dospívání. Spielberg (na snímku) byl
za stejný film oceněn také v kategorii režie. Cenu za nejlepší komedii či muzikál dostal
na Zlatých glóbech film Víly z Inisherinu režiséra Martina McDonagha, který měl nejvíce
nominací. Zlatý glóbus za nejlepší mužský výkon v dramatu porota udělila herci Austinu
Butlerovi za biografický snímek o Elvisovi Presleym s názvem Elvis. Mezi ženami byla
ve stejné kategorii vyznamenána Cate Blanchettová, která ve filmu Tár ztvárnila dirigent-
ku německého symfonického orchestru, jež se potýká s překážkami v prostředí, kde vlád-
nou muži. V kategorii komedie si cenu pro nejlepšího herce odnesl Colin Farrell za Víly
z Inisherinu. Ocenění za celoživotní dílo převzal herec Eddie Murphy. Herec Sean Penn
uvedl video s poselstvím od ukrajinského prezidenta Volodymyra Zelenského, jehož
země čelí ruské invazi. O cenách Zlatý glóbus, udělovaných ve více než dvou desítkách
kategorií, rozhodovalo letos 96 členů Asociace zahraničních novinářů v Hollywoodu
a asi stovka nečlenů. Zlaté glóby často napovídají, kdo později získá nejprestižnější cenu
filmového světa – Oscara. ČTK

AP

Těší se na posilu
Polsko se rozhodlo předat
Ukrajině rotu tanků Leo-
pard 2, stane se tak v rám-
ci mezinárodní koalice,
řekl včera polský prezi-
dent Andrzej Duda podle
zpravodajské televize
TVN 24. „Ukrajina se
musí ubránit. Neubrání se
však bez naší podpory,“
zdůraznil Duda, který se
ve Lvově na západě Ukraji-
ny setkal se svým ukrajin-
ským protějškem Volody-
myrem Zelenským.

Jurta pro Ukrajinu
Kazachstánští dárci věno-
vali ukrajinské Buči tak-
zvanou jurtu nezlomnos-
ti, kde se lidé mohou
v době častých výpadků
proudu způsobených rus-
kými útoky ohřát či si do-
bít telefon. Kazachstánská
vláda, která je v otázkách
bezpečnosti ruským spo-
jencem, uvedla, že za tou-
to pomocí stojí soukromí
„mecenáši“, ale že v ní ne-
spatřuje problém. V Mosk-
vě jurta vyvolala nevoli. ČTK

Pentagon právě
odpískal covid

Přistěhovalci. Berlín
řeší hrozivý silvestr

AP

Krátce
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Podle režiséra
Bisera Arichteva
bude druhá série
pro diváky ještě
napínavější než
předchozí díly.

Na obrazovce České televize
bude od pátku 20. ledna
13 novými díly pokračovat se-
riál o výměně dětí Kukačky
režiséra Bisera A. Arichteva.
Nové díly sledují snahu rodin
vyměněných dětí žít co nejblí-
že u sebe, aby se Jakub s To-
mášem měli možnost vídat
s vlastními i domnělými rodi-
či a zároveň aby onimohli vy-
chovávat oba syny. Velký pro-
stor dostane ve druhé řadě po-
stava Davida v podání Micha-
la Isteníka.
Příběh rodiny Holcových

a Kadlecových měl televizní

premiéru 8. ledna 2021. Kaž-
dou z 13 epizod první řady vi-
dělo přes 1,7 milionu diváků.
První série Kukaček se stala
nejsledovanějším pátečním
seriálem České televize
od roku 2008. „Pokračování
se nabízelo, protože první sé-
rie měla otevřený konec, kdy
se sice zjevila pravda, kdo ty
děti vlastně vyměnil, ale bylo

také potřeba se třeba v rámci
mé postavy vypořádat, jaké
to ponese důsledky,“ řekl Iste-
ník, který hraje ředitele ško-
ly a příbuzného rodiny Holco-
vých a v seriálu stojí za zámě-
nou dětí.
„Nechci prozrazovat,

o čem druhá série je, ale
v rámci mé postavy řeší téma
míry zločinu a míru trestu,“

dodal. V zápletce spojené s ne-
chtěnou záměnou dětí se
opět objeví Sabina Remundo-
vá, David Novotný, Marta
Dancingerová, Marek
Adamczyk, Viktor Sekanina
a Theodor Schaefer. V seriálu
již nebude Jitka Čvančaro-
vá, která hrála v první řadě
zdravotní sestru Kamilu, ale
krátce po začátku natáčení

nových epizod si zlomila
nohu. Její roli převzala Eva
Hacurová.
Podle režiséra Arichteva

bude druhá série Kukaček
pro diváky ještě napínavější
než předchozí díly. „Pokračo-
vání je hodně o tom, že obě
rodiny mají velkou vůli se
sžít, ale moc jim to nejde. Na-
bídne velké emocionální na-
pětí a drama. Člověk by řekl,
že teď, když už víme, kdo děti
v porodnici vyměnil, bude
vše jednodušší, ale není
tomu tak,“ sdělil.
„Záměna dětí v takové po-

době, v jaké ji ukazujeme v se-
riálu, nemá jednoznačné řeše-
ní. Mám rád silné konce, kte-
ré vyvolají emoci, které dáva-
jí prostor k přemýšlení. Snad
se nám takový podařilo nato-
čit i u této nové série. Protože
u příběhu platí, že takový,
jaký je konec, je i dojem z ce-
lého díla,“ konstatoval sce-
nárista Jan Coufal. ČTK

Jaké bude v nové sérii soužití obou rodin? MIROSLAV KUČERA

Sedmdesát
Koncertem s přáteli
v pražské Malostranské
besedě oslaví 28. února
své sedmdesáté narozeni-
ny písničkář, spisovatel,
básník a překladatel Jiří
Dědeček. MET

On-line divadlo
diváky zajímá
také po pandemii
Videoportál Dramox, který
vznikl v době kvůli pande-
mii uzavřených divadel, se
rozvíjí i poté, co se divadla
znovu pro návštěvníky ote-
vřela. Loni přidal do své na-
bídky přes 200 nových
představení, spustil provoz
na Ukrajině a koncem
roku i v Polsku. Za svou

existenci vyplatil bezmála
20 milionů korun. Nejsle-
dovanější inscenací roku
2022 bylo představení
Klicperova divadla v Hrad-
ci Králové Jedlíci čokolády.
V první desítce se objevilo
i pokračování tohoto popu-
lárního představení s ná-
zvem Velká mořská víla.
Třikrát se do top ten dosta-
lo Dejvické divadlo. Diváky
bavily jeho inscenace Brat-
ři Karamazovi, Dabing
Street a Kakadu. ČTK

Úspěchy

První série seriálu Kukačky
byla volně inspirována
skutečným případem.

● Seriál získal dvě nominace
na České lvy (pro nejlepší
herečku ve vedlejší roli
Denisu Barešovou a za
nejlepší televizní seriál).

● Dále také nominaci na Cenu
české filmové kritiky. ČTK

Film Služka A režisérky Ma-
riany Čengel Solčanské bude
mít v kinech premiéru
16. března. V hlavních ro-
lích mladičkých hrdinek
účinkují Dana Droppová
a Radka Caldová, které pod-
poří Anna Geislerová, Vica
Kerekes, Karel Dobrý, Cyril
Dobrý a Zuzana Mauréry.
Děj snímku se odehrává v ča-
sech skomírající ra-
kousko-uherské monarchie
a vypráví příběh dvou dívek
z opačných pólů společnosti.
Historické drama líčí příběh
mladičké Anky, která odjíž-
dí ze Slovenska pracovat
jako služka do panského
domu v Praze. MET
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Krátce

Seriál Kukačky podruhé.
Třináct napínavějších dílů

Služka. Drama
z dávných dob

inzerce

inzerce
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Počasí

„Já úplně valím
oči, jak se to
tu změnilo.“

JAROSLAVA PITAŘOVÁ
Facebook
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Doplňte do obrazce všechna slova.
3 – BUM, ÍDA, LIZ, NOK, PÁD, TÝM
4 – ALÍK, AZYL, KÁVA, KOLT, SLEZ, TAKT, UHLÍ, ÚTĚK
5 – LYŽAŘ, MAZUT, OBTAH, ŘÁDEK, ÚMRTÍ, UZLÍK, ŽUPAN

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.45 Na cestě
po Graubündenu

17.15 AZ-kvíz
17.40 Černé ovce
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domov můj?
19.00 Události
19.51 Branky, body, vteřiny
20.00 Dům na samotě
21.40 Tátova volha
23.05 Detektiv

Endeavour Morse VII
00.40 AZ-kvíz
01.10 Na forbíně TM
01.50 Dobré ráno
04.25 Hobby naší doby
04.50 Pod pokličkou
05.15 Černé ovce
05.30 Události v regionech

15.50 Rozluštěné poklady
16.35 Tajemné stromy – doko-

nalé přírodní systémy (2/2)
17.25 Kamera na cestách: Austrá-

lie z ptačí perspektivy (1/2)
18.15 Boj o sloní trůn
19.10 Tak trochu poučnej barák
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém

znakovém jazyce
20.00 České století

Válečné drama (ČR, 2013)
21.25 Karel IV., z Boží milosti král
22.20 Balthazar IV (1, 2/8)
00.05 Fargo IV (2/11)
01.05 Katedrála Notre Dame

a její stavitelé (1/2)
01.55 Vědci ve službách

nacismu (2/2)

17.00 Cesta na Hrad: Debata
18.30 Ulice (4399)

Seriál (ČR, 2023)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.00 Cesta na Hrad: Debata
21.30 Terminátor 3:

Vzpoura strojů
Sci-fi thriller (USA/N/VB, 2003)

23.40 Kriminálka Miami III (10)
00.40 Kriminálka Miami III (11)
01.40 Kriminálka

Las Vegas VIII (17)
02.25 Novashopping
02.55 Na lovu
03.35 Koření
04.30 Ordinace

v růžové zahradě (15)
05.20 Novashopping

16.00 Policie v akci
16.55 Policie v akci
17.50 Prostřeno!
18.55 Hlavní zprávy
19.40 Krimi zprávy
19.55 Showtime
20.15 Zoo (79)

Rodinný seriál (ČR, 2022)
21.35 Inkognito
22.40 Inkognito
23.50 Ano, šéfe!
00.55 Policie v akci
01.55 Námořní vyšetřovací

služba XII (9)
Krimiseriál (USA, 2014)

02.45 Policie Hamburk (5)
Krimiseriál (N, 2007)

03.40 Komisař Rex VIII (13)
04.40 Jak se staví sen

06.00 Ranní fresh
Začni každý den s hity, které tě
nakopnou, a k tomu ti naserví-
rujeme aktuální zprávy v infoliš-
tě! Šťavnatý, lahodný a osvěžující

09.00 1CHARTED
11.00 Óčko hity
15.00 Hitrádio desítka
15.50 Óčko hity

Klipy nonstop
17.00 Novinky

Nové klipy na jednom místě
18.00 Óčko hity

Klipy nonstop
22.00 O black list party

Páteční moshpit s O BLACK se-
lekcí

0.00 Óčko flirt
Proud klipů se vzkazy diváků

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Luštěnka

Sudoku

TV tipy
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Radim Smith
Hranolky, energeťák,
mobil na selfíčka,
papírové plenky.

Anketa

Co nesmí chybět na dětské oslavě?

Lukáš Chládek
Maminka přikovaná

k Instagramu
a ožralej strejda.

Jiří Petroušek
Balonky,
sladkosti
a kamarádi.

Sledují nás také „přespolní“ instagramoví nadšenci.
@deutsche_bilderschmiede.de přihazuje i tagy #praguetram
#t #prague #tram #stra #tramvaj #praha #tramway #enbahn
#villamos #prazsketramvaje #tatratram #ckdtatra
#czechrepublic #dpp #praguetrams #ebahn #tatrat #mojemetro.

@mojemetro

LEDNOVÉ LITANIE
Který je nejhorší měsíc v roce a proč je to zrovna leden? Zná-
mý fenomén nejdepresivnějšího dne v roce, který si najatý
britský psycholog Cliff Arnall vycucal z prstu kvůli marketin-
govým potřebám cestovní kanceláře, je sice uměle vytvořený,
ale je vidět, že popularita třetího lednového pondělí jako
„Blue Monday“ snadno nasedla na naši celkovou sklíčenost,
která se na začátku nového roku umnohých objevuje. A tak
média vždycky trochu zlomyslně v lednu – kdy je vymetený
účet po vánočních nákupech a porušená novoroční předsevze-
tí pro mnohé z nás žitou realitou – připomínají, proč se sub-
jektivně v těchto týdnech nemáme dobře. Ráda bych to nějak
otočila a vymetla z období začátku roku naopak to všeobecné
stěžování. I když je leden temný a nekonečně dlouhý. I když

je třetina republiky ne-
mocná a další třetina se
z nějaké té virózy zrovna
zotavuje (včetně mě).
I když děti každé ráno
kňourají a nechápou,
proč je nutíme vstávat do
tmy. I když venku je příliš
zima na to, aby tam člo-

věk chtěl jen tak pobývat, ale málo zima na to, aby tam bylo
co dělat. I když na sítích probíhají nekonečné cyklické spory
o to, kdo je horší prezidentský kandidát nebo kandidátka.
I když doba, kdy budu moct na zahradě zase zabořit ruce do
hlíny a něco zasadit, se zdá být nekonečně vzdálená. I když po
uplynulých letech, kdy jsme čelili pandemii a šoku z nedale-
ké války, se vyhlížení událostí nového roku s optimismem
zdá být spíš bláhovost. Jaké radosti nám v téhle době zbývají?
Dobré skutky. Malé akty laskavosti. Být k sobě navzájemmilí.
Nechat si jízlivou poznámku pro sebe. Splnit dítěti malé přá-
ní. I tyhle lednové týdny jsou týdny našich životů. Můžeme je
promarnit, nebo si to můžeme udělat hezké.

Citát

Děti každé ráno
kňourají a nechápou,
proč je nutíme
vstávat do tmy.

Dopisy a vzkazy

UHLÍ

Řešení sudoku

DOBRÝ DEN, JMENUJI SE

JULIE ČERVENÁ
BYLOMI PĚTATŘICET
AMÁMDVĚMALÉ DĚTI

Hledejme
mediátora
Mediace je poměrně zná-
mý pojem. Podle Wikipe-
die jde o slovo odvozené
z latiny, ze slova mediare,
což je jakési být upro-
střed. Jedná se o způsob
pokojného řešení sporů
a konfliktů. Uplatňuje se
v právu, jak v trestním,
tak v rodinném, i v občan-
skoprávních sporech. Jde
o to, hledat a najít motiva-
ci znesvářených stran, na-
lézt jakýsi kompromis, do-
hodu, kde by obě strany
sporu měly pocit, že
v ní našly uspokojivý způ-
sob obroušení hrotů spo-
ru a prostor pro spoluprá-
ci. Naše společnost je roz-
dělená, což je nemilé ze-
jména v době krize, kdy je
třeba co nejužší spoluprá-
ce všech představitelů stá-
tu pro nás všechny, pro
překonání nelehké doby.
Takže návrh pro nastávají-
cí volby – nehledejme co
nás rozděluje, ale spíš co
spojuje, hledejme mediá-
tora. Tím může být do ur-
čité míry i prezident.

MARIE KASALOVÁ

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Komiks

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání, výzvu,
básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte s hashtagem
#METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat i jako zprávu přes
Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz. Váš výtvor dáme do novin!

Řešení luštěnky

Sloupek
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Naprosto normál-
ní dodávka je
ódou na jednodu-
chost. A v tom tkví
její přednost.

Těšili jsme se na VIP salonek
na čtyřech kolech, k testu
měla dorazit osobní dodávka
Renault Trafic SpaceClass. Po-
hodlná sedadla na kolejnico-
vém systému, se kterými si
můžete hrát a vytvářet různé
varianty prostoru. Bohužel ji
Renault potřeboval na jakou-
si důležitou akci, ale nabídl
vlastně zajímavější a dostup-
nější variantu.
Opět omlazený Trafic, kte-

rý dostal novou čelní masku,
nárazníky a nová ledková
světla, avšak v konfiguraci
Combi Van s dvoulitrovým
dCi se 170 koňmi. To je nejsil-
nější varianta dieselového
motoru.
Cena modelu, kterému Re-

nault říká „dvoukabina“, začí-
ná na částce 815 tisíc korun
a můžete jej mít ve dvou va-
riantách délky. Vedle něj je
v nabídce ještě plošina
pro další zástavby a furgon
pro tři cestující včetně řidiče,
takže klasická „plechovka“.
S těmi délkami jsou to jed-

noduché počty. Kratší verze
L1 dlouhá 5080 mm má zava-
zadlový prostor o velikosti

3,2 kubického metru, delší
L2 měřící celkově 5480 mm
až 4,1 krychlových metrů.
Druhá řada sedadel sestává
z trojlavice, kterou lze vy-
jmout. Pakmáte opravdu krá-
lovský prostor na zavazadla,
ale i s ní je to velká pohoda.
Na délku měří kufr 1650 mm
v krátké verzi, testovaná L2
má již délku ložné plochy
2050 mm. Takže třeba na čty-
ři jízdní kola úplná pohoda.
Mimochodem i dopředu po-

sadíte tři cestující, takže cel-
kově vás může jet až šest.
Kam se na to hrabou SUV.
Oproti v úvodu zmíněnému
SpaceClassu nebo například
Multivanu od Volkswagenu
nelze druhou lavici posouvat,
ale jen ji sklopit nebo vyndat.
Je to sice jednoduché, ale prá-
vě natolik, že to onou pros-

tou nekomplikovaností potěší.
Stejně tak nekomplikovaná
bude domácí zástavba ložného
prostoru pro spaní. V prodlou-
žené verzi potěší to, že je šířka
plochy mezi podběhy kol
1268mm, avšak při nějaké jed-
noduché konstrukci, která pod-
lahu zvýší o pár desítek centi-
metrů, už do autamůžete polo-
žit matraci dlouhou dva metry
a širokou 1,6metru. A pod ni si
ještě dát krabice s věcmi, lyže
nebo právě klidně složené
kolo. Na spací úpravu je toto
auto více než vhodné, navíc
s Traficem už dlouhodobě počí-
tají různé firmy, jež vyrábějí
moduly s kuchyní, šuplíky
a skládací postelí. Vhodná je
i 80litrová nádrž, která jinak
docela úspornému motoru na-
bídne dojezd skoro až 900 ki-
lometrů. PETR HOLEČEK

Češi si loni pořídili
28 229 hybridních vozů, což
je o 22 procent více než
v roce 2021. Z toho počet
plug-in hybridů klesl o pět
procent – na 3560 aut. Množ-
ství nových elektromobilů se
loni zvýšilo o 47 procent, na
3892 vozů. Vyplývá to z údajů
Svazu dovozců automobilů.
„Registrace vozů s alterna-

tivním pohonem včetně vozů
na plyn stoupla na 36 895 vo-
zidel z předloňských
28 830 vozidel. Jejich podíl
na trhu tak byl 19,2 procen-
ta,“ uvedl tajemník svazu Jo-
sef Pokorný.
Nejprodávanější značkou

hybridních vozů je i nadále
Toyota s 6344 prodanými
vozy, následuje Ford s prode-
jem 4118 aut a BMW, které
prodalo 2907 vozů s kombino-
vaným pohonem na benzin
a elektřinu. Nejprodávaněj-

ším hybridním modelem
byla Toyota RAV4. „Zatímco
celkové prodeje osobních
a lehkých užitkových vozů
loni v Česku klesly o téměř
osm procent, my jsme
o 15 procent rostli, a to zejmé-
na díky hybridním mode-
lům, které tvoří téměř 70 pro-
cent našich prodejů,“ uvedl
generální ředitel českého za-
stoupení Toyoty a Lexus Mar-
tin Peleška.
Situace v loňském roce

byla podle něj vlivem světové-
ho dění extrémně složitá.
„Obrovská poptávka po na-
šich modelech v celé Evropě
i výpadky dílů na straně sub-
dodavatelů způsobily pro-
dloužení čekacích lhůt na nej-
oblíbenější modely,“ dodal.
Nejvíce elektromobilů pro-

dala Škoda Auto, která loni
na českém trhu umístila
1293 vozů Enyaq. ČTK

Vůz je možné vybavit řadou jízdních asistentů a bezpečnostních systémů. 2x METRO

Nová DS 3 má české ceny
Značka DS uvádí i na český trh nový model DS 3, který
kromě dynamičtějšího designu přináší jako nástupce
modelu DS 3 Crossback nové technologie, design a jehož
plně elektrická verze E-Tense navýšila dojezd na více než
400 km. Tento model se vyrábí ve francouzském Poissy,
a to ve verzi s elektrickým nebo spalovacím motorem.
Motory i nový elektromotor a baterie se zvýšenou kapaci-
tou se montují rovněž ve Francii. Elektrická verze je vyba-
vena novým motorem o výkonu 115 kW (156 koní) a no-
vou baterií o kapacitě 54 kWh, díky níž dosahuje dojezd
vozu v kombinovaném cyklu WLTP 402 km. Cena modelu
začíná na 690 tisících Kč. HOP

Auto s automatickou převodovkou váží tři tuny.

Hybridy. Prodeje
v Česku stoupají

Trafic Combi Van
má čtyři kubíky
místa na ložnici

2x
DS
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Italský fanoušek
na Dakaru byl
skrytý za dunou.

Aleš Loprais potvrdil, že di-
vák, který v úterý zemřel
na Rallye Dakar, měl kolizi
s jeho kamionem. Pořadatelé
informaci o první tragické ne-
hodě v deváté etapě 45. roční-
ku slavné soutěže zveřejnili
v úterý večer. Doposud vedou-
cí jezdec kategorie kamionů
včera nad ránem na Faceboo-
ku zveřejnil video i se záběry
z nehody a potvrdil, že byl je-
jím nevědomým účastníkem.
Loprais po nehodě v rallye
skončil, do včerejší etapy již
neodstartoval.

„Strašně mě to mrzí a po-
táhne se to se mnou v živo-
tě,“ uvedl Loprais, který pří-
mo v kamionu kolizi vůbec
nezaznamenal. Devětašedesá-
tiletý rallyový fanoušek z Itá-
lie se v okamžiku neštěstí na-
cházel za dunou skrytý výhle-
du pilota i celé posádky. Zra-
něním podlehl při transpor-
tu vrtulníkem do nemocnice.
„Nešťastně si našel místo

pod dunou a my jsme ho ni-
kdo nezaznamenali. Chci vy-
jádřit soustrast rodině, blíz-
kým a kamarádům,“ řekl Lo-
prais. „Aleš Loprais se přihlá-
sil úřadůmk vyšetřování, kte-
ré je v takových případech ob-
vyklé a znemožnilo mu start
do etapy,“ uvedli pořadatelé
45. ročníku rallye, kterou Lo-
prais průběžně vedl. ČTK

O medaili ho připravila jediná minela
Biatlonista Michal Krčmář (na snímku) skončil osmý ve vytrvalostním závodě Světového
poháru v Ruhpoldingu. Jednatřicetiletý rodák z Vrchlabí útočil v německém středisku
na stupně vítězů, nakonec ale o ně přišel kvůli jediné chybě na poslední střelecké polož-
ce. Závod ovlivnily výpadky proudu v areálu, po nichž nefungovaly několik minut grafika
časomíry či televizní přenos. Navzdory dvěma trestným minutám zvítězil lídr průběžného
pořadí Nor Johannes Thingnes Bö a vybojoval jubilejní 60. triumf v seriálu. ČTK

Postupuje
Tenistka Petra Kvitová po-
stoupila po skreči Číňanky
Čeng Čchin-wen do čtvrtfi-
nále turnaje v Adelaide.
Dvaatřicetiletá rodačka
z Bílovce vyhrála první set
7:6 a soupeřka poté duel
ze zdravotních důvodů
vzdala. Dvojnásobná wim-
bledonská vítězka teď vy-
zve světovou osmičku Rus-
ku Darju Kasatkinovou. ČTK

Aleš Loprais s Pragou V4S DKR INSTAFOREX LOPRAIS TEAM

10. etapa Rallye Dakar

Automobilový jezdec Martin
Prokop obsadil deváté místo
a průběžně je dál sedmý.

● Mezi motocyklisty Martin
Michek udržel 12. místo,
poté co mu pořadatelé
dodatečně upravili čas.
Podle původních výsledků
dvě pozice ztratil.

● Nejlepším Čechem včera
v kategorii kamionů byl
čtvrtý Martin Macík s vozem
Iveco, jenž se poté, co
po úterní tragické nehodě
na start nenastoupil Aleš
Loprais, posunul na průběž-
ně třetí místo. ČTK

AP

Nejvýš je Kvitová
Nejvýše nasazenou čes-
kou tenistkou na Austra-
lian Open bude Petra Kvi-
tová na 15. místě. Barbora
Krejčíková má číslo 20,
Marie Bouzková 25 a Karo-
lína Plíšková 30. Další češ-
tí zástupci se mezi nasaze-
né ve dvouhře nevešli. Na-
sazení zveřejnili pořadate-
lé prvního grandslamu se-
zony, který v Melbourne
Parku odstartuje 16. led-
na. Los je na programu
dnes.

Máme za hokejky
poslat fakturu?
Vedení hokejistů Hradce
Králové se omluvilo libe-
reckým Bílým Tygrům
za chování svých hráčů
v úterním utkání 27. kola,
které domácí vyhráli 5:4
v prodloužení. Někteří
hráči Mountfieldu v závě-

ru druhé třetiny po bitce
Bohumila Janka s Luká-
šem Dernerem pomocí
dvířek střídačky záměrně
zlomili několik hokejek
soupeřů a pak je hodili
zpátky na led. „Chování
střídačky Mountfieldu
Hradec Králové je ostu-
dou pro celou extraligu.
Máme alespoň poslat fak-
turu?“ uvedli včera Libe-
rečtí na sociálních sítích
se záznamem situace.

Čech v Chicagu
Bývalý fotbalový brankář
Petr Čech si zatrénoval
s hokejisty Chicaga, je-
jichž dres obléká v NHL
Petr Mrázek. Čtyřicetiletý
Čech, jenž se zapsal mezi
legendy Chelsea a v anglic-
ké Premier League hájil
i barvy Arsenalu, si splnil
dětský sen. Den předtím
se oba dlouholetí kamará-
di setkali při fotbalovém
penaltovém souboji. ČTK

Březnový start fotbalové kva-
lifikace o mistrovství Evropy,
v němž Češi vyzvou Poláky,
favority skupiny, by rázem
dostal třaskavější náboj. Sou-
peře by v pražském Edenu
mohl vést anglický trenér Ste-
ven Gerrard. O senzačním
kandidátovi na uvolněný
post u reprezentace v Polsku
informuje sportovní server
Meczyki.pl. ČTK

Číslo dne

2
Špindlerův Mlýn uspořádá
28. a 29. ledna náhradní slalo-
my žen za zrušený závod Svě-
tového poháru v Záhřebu.
V programu nahradí kvůli
horším sněhovým podmín-
kám původně plánovaný obří
slalom. Změny v kalendáři
včera oznámila Mezinárodní
lyžařská federace FIS. ČTKČT

K

Loprais po tragické nehodě,
na níž nenese vinu, odstoupil

Krátce

Gerard. Bude
vést Poláky?




